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Rada Gminy Kowale Oleckie 

Radni 

Protokół RG.0002.2.2025 

XI Sesja Rady Gminy w dniu 19 marca 2025 r. 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Kowalach Oleckich (sala 

nr 31- II piętro) 

Obrady rozpoczęto o godzinie 13:00, a zakończono o godzinie 15:14 tego samego 

dnia. 

Obecni: 

1. Małgorzata Babiarz 

2. Henryk Baranowski 

3. Barbara Gulbierz 

4. Jerzy Koloszewski 

5. Justyna Kościesza 

6. Tomasz Kupiec 

7. Krystyna Łęgowska 

8. Zbigniew Miszkiel 

9. Jan Niedźwiedzki 

10. Wanda Obuchowska 

11. Joanna Sinderewicz 

12. Dariusz Sznel 

13. Beata Szulińska 

14. Ewa Ścipień 

15. Teresa Truchan 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Kowale Oleckie – 15 radnych, obecnych 13, obrady 

prawomocne; 

oraz 

1. Wójt Gminy – p. Krzysztof Locman 

2. Skarbnik Gminy – p. Dorota Zaniewska 

3. Sekretarz Gminy – p. Teresa Kołodzińska-Sieńko 

4. Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – p. Joanna Kowalewska 

 

1. Otwarcie obrad – punkt zakończono o godz.13:03 

Przewodnicząca Rady Gminy Teresa Truchan otworzyła obrady XI sesji 

Rady Gminy i powitała uczestników sesji oraz mieszkańców oglądających transmisję. 

Następnie złożyła życzenia sołtysom i członkom rad sołeckich z okazji 

obchodzonego tym miesiącu Dnia Sołtysa. Skierowała słowa uznania za codzienną 

pracę, zaangażowanie i troskę o mieszkańców sołectw.  
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Zapowiedziała, że w sprawach różnych odczyta list z życzeniami od Marszałka 

Sejmu Szymona Hołowni. 

 
Klauzula informacyjna: 
 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że sesja jest bezpośrednio 

transmitowana i nagrywana. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji 
Publicznej i na stronie internetowej Gminy. 
Ponadto stwierdziła, że w internecie jest utrwalany i udostępniany wizerunek i głos 
osób znajdujących się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Kowalach Oleckich.  
Mówczyni zwróciła się do obecnych z prośbą, by wypowiedzi osób zabierających 

głos nie zawierały danych osobowych. 

 

2. Wybór sekretarza – punkt zakończono o godz. 13:03 

Przewodnicząca Rady Gminy p. Teresa Truchan zaproponowała 

kandydaturę p. Małgorzaty Babiarz na sekretarza obrad.  

Zgłoszona wyraziła zgodę na pełnienie ww. funkcji. 

Głosowano w sprawie: 

Wybór sekretarza 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Babiarz, Henryk Baranowski, Barbara Gulbierz, Jerzy Koloszewski, 

Tomasz Kupiec, Krystyna Łęgowska, Zbigniew Miszkiel, Wanda Obuchowska, 

Joanna Sinderewicz, Dariusz Sznel, Beata Szulińska, Ewa Ścipień, Teresa Truchan 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Justyna Kościesza, Jan Niedźwiedzki 

 

3. Przedstawienie porządku obrad i wprowadzenie ewentualnych zmian – punkt 

zakończono o godz. 13:05 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zmianę porządku obrad 

polegającą na: 
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− dodaniu pkt. 12 „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadania z zakresu 

utrzymania grobów i cmentarzy wojennych znajdujących się na terenie Gminy 

Kowale Oleckie”  

− dodaniu pkt. 13 „Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu”.  

Numeracja kolejnych punktów zmieni się odpowiednio. 

Uwag do porządku obrad nie zgłoszono. Przewodnicząca poddała pod głosowanie 

porządek obrad ze zmianami. 

Głosowano w sprawie: 

Przedstawienie porządku obrad i wprowadzenie ewentualnych zmian 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Babiarz, Henryk Baranowski, Barbara Gulbierz, Jerzy Koloszewski, 

Tomasz Kupiec, Krystyna Łęgowska, Zbigniew Miszkiel, Wanda Obuchowska, 

Joanna Sinderewicz, Dariusz Sznel, Beata Szulińska, Ewa Ścipień, Teresa Truchan 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Justyna Kościesza, Jan Niedźwiedzki 

 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji – punkt zakończono o godz. 13:05 

Pani Przewodnicząca poinformowała, że protokół został wyłożony w Biurze  

Rady Gminy oraz udostępniony radnym na urządzeniach elektronicznych. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
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Małgorzata Babiarz, Henryk Baranowski, Barbara Gulbierz, Jerzy Koloszewski, 

Tomasz Kupiec, Krystyna Łęgowska, Zbigniew Miszkiel, Wanda Obuchowska, 

Joanna Sinderewicz, Dariusz Sznel, Beata Szulińska, Ewa Ścipień, Teresa Truchan 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Justyna Kościesza, Jan Niedźwiedzki 

 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania uchwał Rady Gminy – punkt zakończono o godz. 13:56 

Wójt Gminy – Krzysztof Locman przedstawił sprawozdanie ze swojej 

działalności. W okresie między sesjami zostało wydanych 12 zarządzeń, które są 

dostępne w BIP oraz na stanowisku u Sekretarza Gminy. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Teresa Truchan zadała pytanie odnośnie 

złożonego wniosku na odnowienie miejsca rekreacji przy jeziorku, czy będzie 

możliwość założenia monitoringu w jakikolwiek sposób zdalny. 

 

Wójt odpowiedział, że nie ma tam zasilania. Stwierdził, że propaguje wychowanie 

dzieci pod kątem poszanowania mienia, nie mniej jednak zapewnił, że pomyśli nad 

rozwiązaniem problemu. Dodał, że monitoring będzie założony na terenie stadionu i 

przy Orliku. 

 

6. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy za ubiegły rok – punkt 

zakończono o godz.14:11 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej p. Wanda Obuchowska przedstawiła 
sprawozdanie z ubiegłorocznej działalności komisji. 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za pracę wykonywaną przez Komisję 
Rewizyjną. 

10-minutowa przerwa 

Kworum: obecnych 12 radnych; obrady prawomocne 

Radny Zbigniew Miszkiel opuścił salę obrad. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Marii 

Konopnickiej w Sokółkach poprzez likwidację Szkoły Podstawowej Filialnej w 

Stożnem – punkt zakończono o godz. 14:18 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała o pozytywnej opinii Kuratorium 

Oświaty w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Marii 

Konopnickiej w Sokółkach poprzez likwidację Szkoły Podstawowej Filialnej w 

Stożnem. Odczytała ustalenia pracowników kuratorium z oględzin odbytych w Szkole 

Filialnej  w Stożnem oraz w Szkole Podstawowej w Sokółkach.  

Następnie przytoczyła treść uzasadnienia do procedowanej uchwały. 

Wójt Gminy dodał, że oprócz likwidacji szkoły dochodzi kwestia zatrudnienia 

czterech nauczycieli tam pracujących. Poinformował, że po rozmowach z 

dyrektorami ze szkół oraz dyrektor przedszkola na temat możliwości zatrudnienia 

nauczycieli – padła deklaracja zatrudnienia trzech z nich.  

W dalszej kolejności Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag do jego treści nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Marii 

Konopnickiej w Sokółkach poprzez likwidację Szkoły Podstawowej Filialnej w 

Stożnem 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Małgorzata Babiarz, Henryk Baranowski, Barbara Gulbierz, Jerzy Koloszewski, 

Tomasz Kupiec, Krystyna Łęgowska, Wanda Obuchowska, Joanna Sinderewicz, 

Dariusz Sznel, Beata Szulińska, Ewa Ścipień, Teresa Truchan 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Kościesza, Zbigniew Miszkiel, Jan Niedźwiedzki 

Uchwała nr RG.0007.62.2025 w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej 
im. Marii Konopnickiej w Sokółkach poprzez likwidację Szkoły Podstawowej 
Filialnej w Stożnem (XI/62/2025) – w załączeniu 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w roku 2026 – punkt zakończono o godz. 14:19 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że projekt uchwały był 

przedmiotem prac wszystkich stałych komisji Rady Gminy. Następnie odczytała jego 

treść. 

Uwag do treści projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w roku 2026 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Małgorzata Babiarz, Henryk Baranowski, Barbara Gulbierz, Jerzy Koloszewski, 

Tomasz Kupiec, Krystyna Łęgowska, Wanda Obuchowska, Joanna Sinderewicz, 

Dariusz Sznel, Beata Szulińska, Ewa Ścipień, Teresa Truchan 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Kościesza, Zbigniew Miszkiel, Jan Niedźwiedzki 

Uchwała nr RG.0007.63.2025 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie 
funduszu sołeckiego w roku 2026 (XI/63/2025) – w załączeniu 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu osłonowego 

„Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025 – punkt zakończono o godz. 14:25 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o omówienie programu p. Kierownik 

GOPS. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Joanna Kowalewska 

poinformowała, że od kilku lat korzystamy z teleopieki – opasek ratujących życie, 

których abonament jest współfinansowany z programu. Kierownik nadmieniła, że na 

drugi moduł programu, czyli usługi opiekuńcze sąsiedzkie nie zgłoszono 

zapotrzebowania. 

Przewodnicząca zapytała czy są pytania do p. Kierownik.  
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Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych 

Małgorzata Babiarz zapytała, jakie funkcje ma opaska. 

 

Kierownik GOPS odpowiedziała, że wszystkie funkcje jakie są wymienione w 

programie. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały i zapytała czy 

są uwagi do jej treści. 

Uwag do treści nie zgłoszono, natomiast Radna Małgorzata Babiarz dopytała, na 

jakiej zasadzie można byłoby współpracować z wolontariuszami. 

 

Pani Kierownik odpowiedziała, że przy usługach sąsiedzkich miałoby to sens, 

natomiast przy opaskach nie. 

 

Wójt Gminy – Krzysztof Locman dodał, że jeżeli są chętne osoby to można 

zorganizować spotkanie w celu ustalenia zasad współpracy. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Teresa Truchan poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu osłonowego „Korpus 

Wsparcia Seniorów” na rok 2025 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Małgorzata Babiarz, Henryk Baranowski, Barbara Gulbierz, Jerzy Koloszewski, 

Tomasz Kupiec, Krystyna Łęgowska, Wanda Obuchowska, Joanna Sinderewicz, 

Dariusz Sznel, Beata Szulińska, Ewa Ścipień, Teresa Truchan 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Kościesza, Zbigniew Miszkiel, Jan Niedźwiedzki 

Uchwała nr RG.0007.64.2025 w sprawie przyjęcia gminnego programu 
osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025 (XI/64/2025) – w 
załączeniu 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Kowale Oleckie na 2025 rok” – punkt zakończono o godz.14:30 

Przewodnicząca Rady Gminy omówiła po krótce szczegóły programu oraz 

jego finansowanie, po czym odczytała treść projektu uchwały.  

Uwag do treści nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kowale 

Oleckie na 2025 rok” 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Małgorzata Babiarz, Henryk Baranowski, Barbara Gulbierz, Jerzy Koloszewski, 

Tomasz Kupiec, Krystyna Łęgowska, Wanda Obuchowska, Joanna Sinderewicz, 

Dariusz Sznel, Beata Szulińska, Ewa Ścipień, Teresa Truchan 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Kościesza, Zbigniew Miszkiel, Jan Niedźwiedzki 

Uchwała nr RG.0007.65.2025 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Kowale Oleckie na 2025 rok” (XI/65/2025) – w załączeniu 
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego panu zagospodarowania przestrzennego części wsi Kowale 

Oleckie – punkt zakończono o godz. 14:33 

Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, że chodzi o rozbudowę sklepu 

Lewiatan oraz zagospodarowanie terenu wokół sklepu. 

Wójt dodał, że buduje się również sklep Dino na terenie Kowali Oleckich.  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały. 

Uwag do jego treści nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 
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Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

panu zagospodarowania przestrzennego części wsi Kowale Oleckie 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Małgorzata Babiarz, Henryk Baranowski, Barbara Gulbierz, Jerzy Koloszewski, 

Tomasz Kupiec, Krystyna Łęgowska, Wanda Obuchowska, Joanna Sinderewicz, 

Dariusz Sznel, Beata Szulińska, Ewa Ścipień, Teresa Truchan 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Kościesza, Zbigniew Miszkiel, Jan Niedźwiedzki 

Uchwała nr RG.0007.66.2025 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Kowale 
Oleckie (XI/66/2025) – w załączeniu 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadania z zakresu utrzymania grobów 

i cmentarzy wojennych znajdujących się na terenie Gminy Kowale Oleckie – 

punkt zakończono o godz. 14:35 

Przewodnicząca p. Teresa Truchan odczytała treść powyższego projektu 

uchwały. Zapytała, czy są uwagi do jego treści. 

Radna Małgorzata Babiarz zwróciła uwagę, że w treści § 3 jest niepoprawny zapis 

„powierza się Wójt Gminy Kowale Oleckie”. 

Przewodnicząca poprosiła o poprawienie zapisu na „wójtowi”. 

Innych uwag do treści projektu nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadania z zakresu utrzymania grobów i 

cmentarzy wojennych znajdujących się na terenie Gminy Kowale Oleckie 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
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Małgorzata Babiarz, Henryk Baranowski, Barbara Gulbierz, Jerzy Koloszewski, 

Tomasz Kupiec, Krystyna Łęgowska, Wanda Obuchowska, Joanna Sinderewicz, 

Dariusz Sznel, Beata Szulińska, Ewa Ścipień, Teresa Truchan 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Kościesza, Zbigniew Miszkiel, Jan Niedźwiedzki 

Uchwała nr RG.0007.67.2025 w sprawie przyjęcia zadania z zakresu utrzymania 
grobów i cmentarzy wojennych znajdujących się na terenie Gminy Kowale 
Oleckie (XI/67/2025) – w załączeniu 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu – punkt 

zakończono o godz. 14:37 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Wójta o wyjaśnienie czego dotyczy 

projekt, gdyż nie było to tematem posiedzeń stałych komisji. 

Wójt poinformował, że rzecz dotyczy ułożenia linii kablowej oświetlenia ulicznego w 

miejscowości Daniele i w ciągu drogi od Daniel do Gorczyc. 

Następnie Pani Przewodnicząca odczytała treść procedowanego projektu 

uchwały. 

Uwag do treści projektu nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Małgorzata Babiarz, Henryk Baranowski, Barbara Gulbierz, Jerzy Koloszewski, 

Tomasz Kupiec, Krystyna Łęgowska, Wanda Obuchowska, Joanna Sinderewicz, 

Dariusz Sznel, Beata Szulińska, Ewa Ścipień, Teresa Truchan 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 
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Justyna Kościesza, Zbigniew Miszkiel, Jan Niedźwiedzki 

Uchwała nrRG.0007.68.2025 w sprawie ustanowienia służebności przesyłu  
(XI/68/2025) – w załączeniu 
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kowale Oleckie na lata 2025-2030 – punkt zakończono o godz. 14:39 

Skarbnik Gminy Dorota Zaniewska przedstawiła objaśnienia do zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Następnie Przewodnicząca obrad p. Teresa Truchan odczytała projekt 
uchwały w powyższej sprawie.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowale 

Oleckie na lata 2025-2030 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Małgorzata Babiarz, Henryk Baranowski, Barbara Gulbierz, Jerzy Koloszewski, 

Tomasz Kupiec, Krystyna Łęgowska, Wanda Obuchowska, Joanna Sinderewicz, 

Dariusz Sznel, Beata Szulińska, Ewa Ścipień, Teresa Truchan 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Kościesza, Zbigniew Miszkiel, Jan Niedźwiedzki 

Uchwała nr RG.0007.69.2025 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kowale Oleckie na lata 2025 – 2030 (XI/69/2025) – w 
załączeniu 
 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2025 – punkt 

zakończono o godz. 14:46 

Skarbnik Gminy przedstawiła objaśnienia do zmian w tegorocznym budżecie. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść ww. projektu 

uchwały. 

Uwag do treści projektu nie zgłoszono. 
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Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2025 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Małgorzata Babiarz, Henryk Baranowski, Barbara Gulbierz, Jerzy Koloszewski, 

Tomasz Kupiec, Krystyna Łęgowska, Wanda Obuchowska, Joanna Sinderewicz, 

Dariusz Sznel, Beata Szulińska, Ewa Ścipień, Teresa Truchan 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Kościesza, Zbigniew Miszkiel, Jan Niedźwiedzki 

Uchwała nr RG.0007.70.2025 w sprawie zmian w budżecie Gminy Kowale 
Oleckie na rok 2025 (XI/70/2025) – w załączeniu 
 

16. Wolne wnioski i informacje – punkt zakończono o godz. 15:14 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała list z życzeniami z okazji Dnia 

Sołtysa od Marszałka Sejmu – Szymona Hołowni. 

(przedmiotowy list – w załączeniu) 

Następnie odczytała wniosek trzech radnych Rady Powiatu skierowany do Zarządu 

Powiatu w Olecku, a przesłany do wiadomości Rady Gminy Kowale Oleckie, w 

którym radni wnioskują o dokonanie zmian w składzie Rady Społecznej przy 

Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku. 

(przedmiotowy wniosek – w załączeniu) 

Przewodnicząca p. Teresa Truchan zapytała, czy są wolne wnioski. 

 

Sołtys sołectwa Drozdowo Szymon Marcinkiewicz zapytał, czy jest 

możliwość poprawienia drogi żwirowej z Drozdowa na Gorczyce, gdyż jest 

nieprzejezdna. 

 

Wójt Gminy Krzysztof Locman odpowiedział, że droga to byłe torowisko po 

rozebranych torach po II wojnie światowej, która nigdy nie funkcjonowała jako droga 

użytkowana, tylko jako element drogi służący PGR. Wójt stwierdził, że najpierw 
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trzeba zrobić drogi dojazdowe. Dodał, że był na miejscu i dziury zrobione są ciężkim 

sprzętem. Potrzeba dużych nakładów, żeby zrobić tę drogę. 

 

Sołtys sołectwa Drozdowo Szymon Marcinkiewicz zwrócił również uwagę 

na wodę nie nadającą się notorycznie do spożycia w miejscowości Drozdowo. Sołtys 

zaznaczył, że dzieci i dorośli dostają wysypki. 

 

Wójt Gminy Krzysztof Locman poprosił o pohamowanie się od stwierdzeń, że to na 

skutek wody, gdyż nie zostało to potwierdzone. Nadmienił, że Prezes Spółdzielni 

„Drozd” prowadzi dostawę wody na bazie urządzeń, które zostały wybudowane w 

czasach Państwowych Zakładów Rolnych i ma świadomość jakiego stanu są 

urządzenia. 

 

Sołtys sołectwa Drozdowo Szymon Marcinkiewicz dodał, że woda jest czerwona, 

żółta, nie nadająca się do kąpieli. 

 

Wójt Gminy stwierdził, że rozwiązaniem byłaby wymiana, co odbije się na cenach 

dostawy wody. Dodał, że w Kowalach budowana jest stacja poboru uzdatniania wody 

z zapleczem magazynowym, żeby rozbudować sieć z możliwością podłączenia 

Drozdowa.  

 

Sołtys Szymon Marcinkiewicz poruszył jeszcze kwestię możliwości kupna 

sklepu – lokalu Gminnej Spółdzielni z przeznaczeniem na świetlice. 

 

Wójt Gminy odparł, że jest możliwość, ale muszą być środki na kupno i 

zagospodarowanie. Wskazał, że należy najpierw sprawdzić czy ta lokalizacja – 

miejsce ma sens, gdyż może lepiej wybudować nowy obiekt z parkingiem, z 

systemem właściwego ogrzewania, oczyszczania ścieków.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Jerzy Koloszewski skierował do Wójta 

słowa uznania dla działalności działającego na terenie Urzędu Gminy Punktu 

Informacyjno-Konsultacyjnego dotyczącego Programu Czyste Powietrze oraz złożył 

podziękowania dla p. Aleksandry Szymańczyk za profesjonalne przeprowadzenie 

przez poszczególne etapy składania wniosku. 

 

Wójt Gminy poinformował, że otrzymano informację i aneks z Wojewódzkiego 

Funduszu o wdrożeniu na nowo programu. Dodał, że Wojewódzki Fundusz ma w  

planach ogłoszenie naboru wniosków na utylizację azbestu. 

 

Radna Krystyna Łęgowska zapytała, czy droga Drozdowo-Drozdówek jest 

na gwarancji. Zwróciła uwagę, że na drodze jest pękniecie na długości ok. 30 m. 
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Wójt odpowiedział, że jest na gwarancji i zapewnił, że będzie przegląd gwarancyjny i 

zostanie to zgłoszone do poprawy. 

 

Wójt – Krzysztof Locman nadmienił, że mimo, iż w przyszłym roku nie 

będzie przydzielonych środków na Fundusz Sołecki nie oznacza, że nie będą 

realizowane potrzeby sołectw.  

Dodał, że mieszkańcy nie chcą brać udziału w realizacji zadań, które podjęli. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Przewodniczącemu Komisji 

Rolnictwa i Gospodarki Gruntami Dariuszowi Sznelowi, który zwrócił się do Wójta 

z prośbą o poinformowanie odpowiednich służb w związku ze złym stanem 

technicznym drogi do Kilian, gdyż zaczyna zapadać się asfalt. Dodał, że również 

droga powiatowa, gdzie są zabudowania jest w tragicznym stanie – dziura na 

dziurze. 

 

Wójt Gminy – Krzysztof Locman odparł, że zgłosi tę kwestię do Dyrektora 

Powiatowego Zarządu Dróg. 

Dodał, że wspólnie z powiatem będzie robiona droga Pogorzel-Grabowo. 

 

17. Zamknięcie obrad – punkt zakończono o godz. 15:14 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy 

Teresa Truchan zamknęła obrady XI sesji, dziękując za udział. 

 

 

Przewodnicząca 

Rady Gminy Kowale Oleckie 

 

Teresa Truchan 

 

 

Przygotowała: Emilia Łukowska-Kulenty 

 

Stosownie do § 47 ust. 2 statutu Gminy Kowale Oleckie stanowiącego załącznik Nr 1 

do uchwały IV/29/03 Rady Gminy Kowale Oleckie z dnia 28 marca 2003 r. (Dziennik 

Urzędowy Województwa Warmińsko Mazurskiego z 2023 r. poz. 3626) integralną 

częścią protokołu jest nagranie rejestrujące obraz i dźwięk.  

 


